

# الإعلان العالمي للديمقراطية للاتحاد البرلماني الدولي: بعد مرور 25 عاماً، هل اجتاز الإعلان اختبار الزمن؟

الخميس، 15 أيلول/سبتمبر 2022

سويسرا

## المتحدثون

<p>تعمل السيدة جونيلافون هول في المقر الأوروبي للأمم المتحدة في جنيف منذ العام 1990. وتغطي السيدة فون هول قضايا الأمم المتحدة والشؤون الدولية والإنسانية، فضلاً عن المسائل الصحية والاقتصادية والإنمائية. تسافر بانتظام للحصول على قصص حول هذه المواضيع في الميدان وفي مناطق النزاعات. قدمت السيدة فون هول تقارير من أكثر من 40 بلداً، بما في ذلك أوكرانيا والجمهورية العربية السورية وكوريا الشمالية والجمهورية اللبنانية وجمهورية العراق وتركيا والبوسنة ورواندا وبوروندي وجمهورية الكونغو الديمقراطية ومالي وكولومبيا وكوريا الجنوبية وجمهورية مصر العربية. إن السيدة فون هول رئيسة سابقة لرابطة مراسلي الأمم المتحدة في جنيف.</p>	<p>السيدة جونيلافون هول، مديرة المناقشة – المراسلة الأجنبية، سفينسكا داجبلاديت</p> 
<p>معالي الدكتورة هند بنت عبد الرحمن المفتاح، هي المندوب الدائم لدولة قطر لدى مكتب الأمم المتحدة في جنيف والمنظمات الدولية الأخرى في سويسرا. تم تعيينها في تموز/يوليو 2022.</p> <p>ولدى معالي الدكتورة هند بنت عبد الرحمن المفتاح حياة مهنية واسعة النطاق منذ العام 2004، بما في ذلك مناصب أكاديمية وبحثية ومهنية مختلفة. في العام 2017، تم تعيين معالي الدكتورة هند بنت عبد الرحمن المفتاح عضواً في مجلس الشورى في دولة قطر، وهي واحدة من النساء الأربع اللواتي انضممن إلى المجلس لأول مرة لولاية مدتها أربع سنوات. كانت عضواً في مختلف الهيئات الوطنية والإقليمية أو مستشاراً لها ولديها العديد من المنشورات.</p>	<p>معالي الدكتورة هند بنت عبد الرحمن المفتاح، المندوب الدائم لدولة قطر لدى مكتب الأمم المتحدة في جنيف</p> 
<p>السيدة كورين مومال - فانيان - المديرة التنفيذية لمؤسسة كوفي عنان مختلفة ومجموعة متنوعة من البلدان للأمم المتحدة.</p> <p>وعملت السيدة مومال - فانيان كمساعدة خاصة لكوفي عنان في العامين 2005 و2006، وسافرت معه إلى حوالي 20 دولة حيث عمل على حل الأزمات ونزع فتيل التوترات وتسليط الضوء على مخنة المجتمعات والأفراد الذين يعانون من التمييز وسوء المعاملة، وبناء التعاون الدولي وتعزيز الدعم للتنمية والعدالة. وعملت لمدة ست سنوات في المكتب التنفيذي للأمين العام، بعد أن عملت في لجنيتين اقتصاديتين واجتماعيتين إقليميتين تابعتين للأمم المتحدة.</p>	<p>السيدة كورين مومال - فانيان - المديرة التنفيذية لمؤسسة كوفي عنان</p> 

معالي الدكتور المستشار حنفي علي جبالي - رئيس مجلس النواب،  
جمهورية مصر العربية



معالي الدكتور المستشار حنفي علي جبالي سياسي مصري انتخب رئيساً لمجلس النواب في 12 كانون الثاني/يناير 2021. وهو عضو في مجلس النواب في جمهورية مصر العربية منذ تشرين الأول/أكتوبر 2020. شغل معالي الدكتور المستشار حنفي علي جبالي سابقاً منصب نائب العام ورئيس المحكمة الدستورية العليا.

معالي السيد دوارتي باتشيكو - رئيس الاتحاد البرلماني الدولي



تم انتخاب معالي السيد دوارتي باتشيكو رئيساً للاتحاد البرلماني الدولي في تشرين الثاني/نوفمبر 2021. وهو عضو في البرلمان في البرتغال منذ العام 1991، ويتولى وظائف مختلفة، بما في ذلك عضو لجنة الموازنة والمالية ولجنة الشؤون الخارجية والجماعات البرلمانية.

وكان معالي السيد باتشيكو عضواً في الوفد البرتغالي منذ العام 2002 في الاتحاد البرلماني الدولي، ورئيساً له منذ العام 2016. كان رئيس مجموعة +12 للاتحاد البرلماني الدولي من 2017-2020. كما شغل منصب نائب رئيس اللجنة الدائمة للسلام والأمن الدوليين للاتحاد البرلماني الدولي في الفترة 2014-2016 ومراجع الحسابات الداخلي للاتحاد البرلماني الدولي في الأعوام 2007 و 2011 و 2013 و 2015.

سعادة السيد مارتن تشونغونغ - الأمين العام للاتحاد البرلماني الدولي



صنع سعادة السيد مارتن تشونغونغ تاريخاً مزدوجاً في العام 2014 عندما أصبح أول إفريقي وأول غير أوروبي يتم انتخابه كأمين عام للاتحاد البرلماني الدولي. وانتخب مؤخراً لولاية ثالثة.

ولديه أكثر من أربعة عقود من الخبرة والمعرفة بالبرلمانات على الصعيدين الوطني والدولي. لقد كرس حياته المهنية لتعزيز وبناء الديمقراطية في جميع أنحاء العالم.

وبعد 14 عاماً من العمل في البرلمان الكاميروني، أمضى أكثر من 20 عاماً متميزاً في الاتحاد البرلماني الدولي قبل انتخابه أميناً عاماً - وإنه ثامن شخص يشغل هذا المنصب.

# The IPU Universal Declaration on Democracy: 25 years on, has the declaration stood the test of time?

Thursday, 15 September 2022  
Switzerland

## Speakers

**Gunilla von Hall, moderator - foreign correspondent, Svenska Dagbladet**



Gunilla von Hall has been based at the U.N. European headquarters in Geneva since 1990. Ms. von Hall covers the United Nations, international and humanitarian affairs as well as health, economic and development issues. She regularly travels for stories on these topics in the field and in conflict areas. Ms. von Hall has reported from more than 40 countries, including Ukraine, Syria, North Korea, Lebanon, Iraq, Turkey, Bosnia, Rwanda, Burundi, the Democratic Republic of Congo, Mali, Colombia, South Korea and Egypt. Ms. von Hall is a former President of the United Nations Correspondent's Association in Geneva (ACANU).

**Hend Abdulrahman Al-Muftah, Permanent Representative of Qatar to the United Nations Office at Geneva**



H.E. Ms. Hend Abdulrahman Al-Muftah, is the Permanent Representative of Qatar to the United Nations Office at Geneva and other international organizations in Switzerland. She was appointed in July 2022.

H.E. Ms. Al-Muftah has had a wide-ranging career since 2004, including different academic, research and professional positions. In 2017, H.E. Ms. Al-Muftah was appointed as a member of the Shura Council of Qatar, one of four women joining the Council for the first time for a four-year term. She has been a member of, or consultant to various national and regional bodies and has many publications.

**Corinne Momal-Vanian - Executive Director, Kofi Annan Foundation**



Corinne Momal-Vanian is the Executive Director of the Kofi Annan Foundation. Previously, she worked in various senior positions and a variety of countries for the United Nations.

Ms. Momal-Vanian served as Special Assistant to Kofi Annan in 2005 and 2006, traveling with him to some 20 countries as he worked to resolve crises, defuse tensions, highlight the plight of communities and individuals suffering from discrimination and abuses, build international cooperation and strengthen support for development and justice. She worked for a total of six years in the Executive Office of the Secretary-General, after serving in two regional economic and social commissions of the United Nations.

**Dr Hanafy Ali Gebaly- Speaker of the House of Representatives, Egypt**



Dr Hanafy Ali Gebaly-is an Egyptian politician elected as Speaker of the House of Representatives on 12 January 2021. He has been a member of the Egyptian parliament of the House of Representatives since October 2020. Ali Gebaly previously served as Attorney General and chief justice of the Supreme Constitutional Court.

**Duarte Pacheco- President, IPU**



Mr. Duarte Pacheco was elected IPU President in November 2021. He has been a Member of Parliament in Portugal since 1991, holding different functions, including Member of the Budget and Finance Committee and the Committee on Foreign Affairs and the Portuguese Communities.

At the IPU, Mr. Pacheco has been a Member of the Portuguese delegation since 2002 and its head since 2016. He was the Chair of the IPU's Twelve Plus Geopolitical Group from 2017-2020. He was also the Vice-President of the IPU's Standing Committee on Peace and International Security from 2014-2016 and Internal Auditor for the IPU in 2007, 2011, 2013 and 2015.

**Martin Chungong- Secretary General, IPU**



Martin Chungong made double history in 2014 by becoming the first African and first non-European to be elected as IPU Secretary General. He was recently elected to a third term of office.

He has more than four decades of experience and knowledge of parliaments at national and international levels. He has dedicated his professional life to promoting and building democracy worldwide.

After 14 years working in the Cameroonian Parliament, he spent more than 20 distinguished years within the IPU before being elected its Secretary General—the eighth person to hold the position.